
Protokół Nr XLIV/13

XLIV zwyczajnej sesji Rady Gminy Lichnowy 

odbytej dnia 28 listopad 2013 r.

Obrady XLIV zwyczajnej sesji otworzył Przewodniczący Rady Gminy 

Lichnowy Zbigniew Rybicki. W posiedzeniu uczestniczyli radni obecni wg listy obecności 

stanowiącej załącznik Nr 1 do niniejszego protokołu oraz sołtysi zgodnie z listą obecności 
stanowiącą załącznik nr 2 do niniejszego protokołu.

Ad. 1 Porządek obrad:
1. Otwarcie obrad.

2. Stwierdzenie prawomocności obrad.

3. Przedstawienie porządku obrad.

4. Przyjęcie porządku obrad.

5. Przyjęcie protokołu z obrad XLIII sesji Rady Gminy Lichnowy.

6. Informacje i komunikaty Przewodniczącego Rady Gminy Lichnowy.

7. Informacje Wójta Gminy Lichnowy z pracy między sesjami.

8. Interpelacje i zapytania radnych.

9. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania.

10. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia taryf w zakresie zbiorowego zaopatrzenia 

w wodę na terenie Gminy Lichnowy.

11. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia na rok 2014 programu współpracy Gminy 

Lichnowy z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art.3 

ust.3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003r. o działalności pożytku publicznego i o 

wolontariacie.

12. Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu gminy na 2013r.

13. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia wieloletniej prognozy 

finansowej na lata 2013-2026.
14. Wolne wnioski

15. Zamknięcie posiedzenia.

Ad. 2. Stwierdzenie prawomocności obrad.
Przewodniczący Rady Gminy Lichnowy stwierdził, iż na 15 radnych przybyło 15, więc Rada 

jest władna do podejmowania uchwał.
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Ad. 3. Przedstawienie porządku obrad.

Przewodniczący Rady Gminy Lichnowy zapytał czy do zaproponowanego porządku obrad są 

uwagi.

Pani Anna Kunkel, Sekretarz Gminy Lichnowy, złożyła wniosek o wprowadzenie do 

porządku posiedzenia Rady po punkcie 11 uchwały „w sprawie upoważnienia kierownika 

Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Lichnowach do załatwiania indywidualnych spraw 

z zakresu administracji publicznej”.

Radni w głosowaniu jawnym jednogłośnie przyjęli zmiany do porządku obrad.

Ad. 4. Przyjęcie porządku obrad.
Radni w głosowaniu jawnym przyjęli jednogłośnie (przy 15 głosach za) porządek obrad z 

wprowadzonymi zmianami, który po wprowadzonych zmianach przedstawia się następująco:

1. Otwarcie obrad.

2. Stwierdzenie prawomocności obrad.

3. Przedstawienie porządku obrad.

4. Przyjęcie porządku obrad.

5. Przyjęcie protokołu z obrad XLIII sesji Rady Gminy Lichnowy.

6. Informacje i komunikaty Przewodniczącego Rady Gminy Lichnowy.

7. Informacje Wójta Gminy Lichnowy z pracy między sesjami.

8. Interpelacje i zapytania radnych.

9. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania.

10. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia taryf w zakresie zbiorowego zaopatrzenia w 

wodę na terenie Gminy Lichnowy.

11. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia na rok 2014 programu współpracy Gminy 

Lichnowy z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art.3 ust.3 

ustawy z dnia 24 kwietnia 2003r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie.

12. Podjęcie uchwały w sprawie upoważnienia kierownika Gminnego Ośrodka Pomocy 

Społecznej w Lichnowach do załatwiania indywidualnych spraw z zakresu administracji 

publicznej.

13. Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu gminy na 2013r.

14. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia wieloletniej prognozy 

finansowej na lata 2013-2026.

15. Wolne wnioski

16. Zamknięcie posiedzenia.
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Ad. 5. Przyjęcie protokołu z obrad XLIII sesji Rady Gminy Lichnowy.

Przewodniczący Rady, zapytał czy do przedstawionego protokołu sąjakieś uwagi lub pytania. 

Pani Stefania Osińska, Radna Gminy Lichnowy, powiedziała, że podczas podejmowania 

uchwały w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta na terenie gminy Lichnowy w 2014 

roku zagłosowała przeciw uchwale, a nie wstrzymała się, jak jest w protokole.

Radni przyjęli przy 15 głosach protokół z obrad XLIII sesji Rady Gminy Lichnowy ze 

wskazaną wyżej poprawką.

Ad. 6. Informacje i komunikaty Przewodniczącego Rady Gminy Lichnowy 

Pan Zbigniew Rybicki, Przewodniczący Rady Gminy Lichnowy zaproponował, aby 

następne posiedzenie Komisji odbyło się 12 grudnia, natomiast sesja- 19 grudnia.

Radni zatwierdzili przy 15 głosach za proponowane terminy posiedzeń Komisji i Sesji.

Ad 7. Informacje Wójta Gminy Lichnowy z pracy między sesjami 
Pan Jan Michalski, Wójt Gminy Lichnowy, poinformował, że 12 grudnia 2013 r. o godzinie 

17:00 odbędzie się uroczyste otwarcie świetlicy w Lichnówkach Drugich. Poinformował, że 

wniosek Powiatu malborskiego o tzw. "Schetynówkę" Wojewoda Pomorski zakwalifikował 

do dofinansowania na 3 miejscu, ale na mniejszą kwotę niż Powiat wnioskował. Powiedział 

także, że Marszałek Województwa Pomorskiego nie uwzględnił w swoim budżecie na 2014 r. 

środków na remont mostu na rzece Wiśle, jak wcześniej deklarował. Powiedział, że Gmina 

Lichnowy zabezpieczy tak jak obiecał Starostwu Powiatowemu w Tczewie pieniądze na 

dofinansowanie remontu mostu. Zaznaczył, że w Powiecie Malborskim tylko Gmina 

Lichnowy zadeklarowała na ten cel pieniądze. Poinformował o spotkaniu z przedstawicielem 
firmy "ENERGA" w sprawie umowy na Energę na 2014 rok oraz bieżących spraw 

dotyczących zamontowania punktów świetlnych na terenie gminy. Poinformował, że te 

punkty świetlne, które miały być uzupełnione to zostały uzupełnione. W Szymankowie 

zostały zdemontowane dwie lampy przy szkole, jednak po przeprowadzonych rozmowach 

"Energa" zdeklarowała, że te lampy zostaną założone gdzieś w okolicach miejsca, gdzie były 
zamontowane wcześniej. Poinformował również, że w ramach robót publicznych zostało 
zatrudnionych do końca roku dwóch pracowników.

Pan Benedykt Graban, Radny Gminy Lichnowy, zapytał jak przedstawia się sprawa drogi 

dojazdowej w Lisewie Malborskim do budynku dawnej poczty?



Pan Jan Michalski, Wójt Gminy Lichnowy, poinformował, że odbyło się spotkanie z 

mieszkańcem na którym złożył propozycję wykupu działki za 20 000 zł. Zostało 

wystosowane oficjalne pismo z tą propozycją i terminem na odpowiedź do 15.11.2013 r. Nie 

wpłynęła jednak żadna odpowiedź na tą propozycję. Poinformował, że został złożony do 

Starostwa wniosek o pozwolenie na wycięcie drzewa, co jest niezbędne, aby można było 

myśleć o budowie drogi. Jeżeli Starostwo wyda zgodę na wycinkę to zostanie zorganizowanie 

spotkanie z mieszkańcami wraz z radcą prawnym. Powiedział, że jeżeli mieszkaniec w 

dalszym ciągu nie da żadnej odpowiedzi to trzeba będzie zorganizować to spotkanie i zacząć 

coś działać.

Pan Benedykt Graban, Radny Gminy Lichnowy, zaproponował aby spotkać się z 

mieszkańcem w obecności prawnika i jeszcze raz z nim porozmawiać.

Pan Jan Michalski, Wójt Gminy Lichnowy, poinformował, że mieszkaniec nie chce zbyt 

chętnie przyjeżdżać na spotkania w Urzędzie.

Ad. 8. Interpelacje i zapytania radnych

Pan Tadeusz Korzeniowski, Radny Gminy Lichnowy, powiedział, że już kilka razy 

zgłaszał potrzebę przełożenie chodnika przy wjeździe do Dąbrowy. Ten odcinek miał być 

wykorzystany przez firmę, która miała stawiać wiatraki, jednak kwestia wiatraków się 

odkłada a mieszkańcy dopytują się, co będzie dalej z tym chodnikiem.

Pan Jan Michalski, Wójt Gminy Lichnowy, powiedział, że ten odcinek miał być główną 

drogą dojazdową do całej farmy wiatracznej jednak faktycznie to się wszystko przedłuża. 

Poinformował, że spotka się z przedstawicielami tej firmy i jeżeli nie zdeklarują, że w ciągu 

roku będą chcieli zacząć działać to trzeba będzie pomyśleć o tym chodniku.

Pani Stefania Kaczor, Sołtys Sołectwa Boręty, zapytała dlaczego został postawiony w 

Borętach znak " 12,5 t"?

Pan Jan Michalski, Wójt Gminy Lichnowy, powiedział, że te znaki postawił Powiat 

Malborski. Na dzisiejszą sesję był zaproszony Dyrektor Zarządu Dróg Powiatowych w 

Malborku, jednak zadzwonił i powiedział, że nie będzie mógł przyjechać. Poinformował, że 

27.11.2013 r. rozmawiał z Dyrektorem ZDP w Malborku, aby zamontowali tabliczki, że ten 

zakaz nie dotyczy wywozu płodów rolnych przez mieszkańców. Powiedział, że będzie jeszcze
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rozmawiać o tym ze Starostą Malborskim.

Pani Stefania Kaczor, Sołtys Sołectwa Boręty zapytała, czy jest możliwość zamontowania 

lampy w Borętach przy posesji Pani Jolanty Sosin.

Pan Jan Michalski, Wójt Gminy Lichnowy, powiedział, że w tym roku jest to niemożliwe, 

ponieważ trzeba by było przeciągnąć tam nowy kabel. Jeżeli jednak chodziłoby o samą lampę 

to jest to możliwe do wykonania, jednak najpierw trzeba pojechać w teren.

Pan Józef Maciuóski, Radny Gminy Lichnowy, zapytał jak jest z interpelacjami Radnych, 

ponieważ miał być obecny na sesji Dyrektor Zarządu Dróg Powiatowych z Malborka.

Pan Jan Michalski, Wójt Gminy Lichnowy, powiedział, że było wysłane zaproszenie 

zarówno do Starosty jak i do Dyrektora, ale niestety nie mogli być obecni na dzisiejszej sesji.

Pan Dariusz Wereszko, Radny Gminy Lichnowy, poinformował, że w Szymankowie został 

wyremontowany peron, jednak nie ma tam żadnej wiaty ani zadaszenia aby mieszkańcy mogli 

schować się przed deszczem. W związku z tym wniósł wniosek, aby wystosować pismo do 

kolei, aby postawili tam jakieś zadaszenie.

Pan Władysław Naceł, Radny Gminy Lichnowy poruszył sprawę braku prawidłowego 

zabezpieczenia studzienek przy wyjściu z pierwszego peronu w Szymankowie, ponieważ 

przykryte są pokrzywionymi, ruchomymi blachami. Powiedział, że zgłaszał ten fakt 

pracownikowi Urzędu Gminy 23 października 2013 roku. Poinformował, że został 

udostępniony wyremontowany pierwszy peron, jednak nie ma żadnej osłony przed 

warunkami atmosferycznymi, ponieważ nie ma zamontowanej żadnej wiaty. Poinformował 

również, że należałoby postawić tam ławki. Powiedział również, że postawienie 

transformatora przy szkole i na chodniku jest bardzo niebezpieczne, ponieważ jest tam duże 

napięcie, które może zagrażać mieszkańcom.

Pan Jan Michalski, Wójt Gminy Lichnowy, powiedział, że to jest kwestia dogadania się z 
inwestorem, ponieważ pisząc pismo do PKP i tak nie otrzymujemy od nich odpowiedzi. 

Poinformował, że dostał propozycję od kolei, aby przejąć wszystkie mieszkania kolejowe. 

Powiedział, że jest przeciwny temu, ponieważ PKP nie inwestuje w te mieszkania i są 

praktycznie całe do remontu, więc dla nich to byłoby korzystne.



Pani Krystyna Romanowska, Radna Gminy Lichnowy, poinformowała, że jest zrobiona 

nowa droga przy plebanii i gdy Energa wymieniała słupy to naruszyła płyty- rozsunęły i tak 

zostało. Poinformowała również, że został zlikwidowany przejazd przy torach i ludzie zaczęli 

przez nie przechodzić. Dwa budynki zostały całkowicie odcięte od drogi.

Pan Jan Michalski, Wójt Gminy Lichnowy, powiedział, że były deklaracje inwestora, że ta 

droga będzie przejezdna i ma nadzieję, że na koniec inwestycji te deklaracje zostaną 

spełnione.

Pan Władysław Nacel, Radny Gminy Lichnowy, powiedział, że musi dojść do tragedii aby 

cokolwiek zaczęło się dziać. W dzisiejszych czasach jeden robi a drugi niszczy. Nie można 

być obojętnym na to wszystko.

Pan Benedykt Graban, Radny Gminy Lichnowy, powiedział, że w dzisiejszych czasach 

wszystko trzeba załatwiać za pomocą rozmów. Pisząc pisma jedną sprawę załatwia się latami, 

dlatego trzeba rozmawiać. Tak było w przypadku remontu dojścia do peronu PKP w Lisewie 

Malborskim.

Pan Władysław Nacel, Radny Gminy Lichnowy, powiedział, że pismo to jest 

zabezpieczenie.

Pan Tadeusz Korzeniowski, Radny Gminy Lichnowy, poinformował, żeby zwrócić się do 

Zarządu Dróg Powiatowych o zamontowanie znaku w Dąbrowie przed zakrętem. 

Poinformował, że kierowcy zgłaszali, że gdy wyjeżdża się z Lisewa V to na poboczu jest 

duży uskok i dochodzi tam do wielu kolizji, a zbliża się zima i będzie większy poślizg, więc 

należałoby coś z tym zrobić.

Pan Jan Michalski, Wójt Gminy Lichnowy, powiedział, że zostanie wystosowane pismo do 

Zarządu Dróg Powiatowych w Malborku.

Pani Mariola Nega, Sołtys Sołectwa Pordenowo, poinformowała, że przy kapliczce w 

Pordenowie jest ostry zakręt i jest tam stara, połamana barierka na mostku przy drodze 
powiatowej, którą należałoby wymienić, ponieważ ta stara w żaden sposób nie zabezpiecza 

przed wjazdem do rowu.

Pan Józef Maciunski, Rady Gminy Lichnowy, zwrócił się z wnioskiem aby ponowić 

zaproszenie do Dyrektora Zarządu Dróg Powiatowych w Malborku na następną sesję.
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Pan Władysław Nacel, Radny Gminy Lichnowy, powiedział, aby zaprosić Dyrektora na 

sesję styczniową, gdy już będzie miał budżet na 2014 rok.

Pan Tadeusz Korzeniowski, Radny Gminy Lichnowy, poinformował, że ruszyła podcinka 

drzew i w Lisewie zaczęli podcinać gałęzie. W Dąbrowie też miały być podcinane, jednak do 

dnia dzisiejszego nic się nie działo. Powiedział jednak, że będzie walczyć o tąpodcinkę w 

Dąbrowie, ponieważ chce, aby ją  kontynuowali.

Pani Stefania Osińska, Radna Gminy Lichnowy, powiedziała, że jest skończony plac 
targowy, jednak ludzie tam wjeżdżają i przez to rozjeżdżają teren, gdzie jest ziemia.

Pan Jan Michalski, Wójt Gminy Lichnowy, powiedział, że zostanie postawiony znak zakaz 

wjazdu, więc nie będzie takiego problemu.

Pani Marzena Musiał, Radna Gminy Lichnowy, poinformowała, że podczas deszczu koło 

sklepu na placu targowym stoi woda.

Pan Jan Michalski, Wójt Gminy Lichnowy, powiedział, że to jest część starego terenu 

utwardzonego wcześniej, więc to nie podlega gwarancji.

Ad. 9. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania
Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych były udzielane na bieżąco.

Przewodniczący Rady Gminy udzielił głosu Pani Annie Grunau  -  Przewodniczącej Wspólnego 

Posiedzenia Komisji Stałych Rady Gminy Lichnowy, która poinformowała, że projekty uchwał 

zostały zaopiniowane pozytywnie. Projekty uchwał omawiane były na posiedzeniu Komisji 

Stałych Rady Gminy Lichnowy w dniu 28.11.2013r.

Przed głosowaniem nad uchwałami posiedzenie opuścił Pan Roman Szafran.

Ad. 10. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia taryf w zakresie zbiorowego 

zaopatrzenia w wodę na terenie Gminy Lichnowy.
Pytań i uwag nie zgłoszono.

Radni podjęli (przy 13 głosach "za", 1 "przeciw") Uchwałę Nr XLIV/311/13 Rady Gminy 

Lichnowy z dnia 28.11.2013r. w sprawie zatwierdzenia taryf w zakresie zbiorowego
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Ad. 11. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia na rok 2014 programu współpracy 

Gminy Lichnowy z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w 

art.3 ust.3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003r. o działalności pożytku publicznego i o 

wolontariacie.
Pytań i uwag nie zgłoszono.

Radni podjęli (przy 14 głosach za) Uchwałę Nr XLIV/312/13 Rady Gminy Lichnowy z dnia 

28.11.2013r. w sprawie uchwalenia na rok 2014 programu współpracy Gminy Lichnowy z 

organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art.3 ust.3 ustawy z dnia 

24 kwietnia 2003r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie. Uchwała stanowi 

załącznik nr 4 do protokołu.

zaopatrzenia w wodę na terenie Gminy Lichnowy. Uchwała stonowi załącznik nr. 3 do

protokołu.

Ad. 12. Podjęcie uchwały w sprawie upoważnienia kierownika Gminnego Ośrodka 

Pomocy Społecznej w Lichnowach do załatwiania indywidualnych spraw z zakresu 

administracji publicznej.
Pytań i uwag nie zgłoszono.

Radni podjęli (przy 14 głosach za) Uchwałę Nr XLIV/313/13 Rady Gminy Lichnowy z dnia 

28.11.2013r. w sprawie upoważnienia kierownika Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w 

Lichnowach do załatwiania indywidualnych spraw z zakresu administracji publicznej. 

Uchwała stanowi załącznik nr 5 do protokołu.

Ad. 13. Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu gminy na 2013r.

Pytań i uwag nie zgłoszono.

Radni podjęli (przy 14 głosach za) Uchwałę Nr XLIV/314/13 Rady Gminy Lichnowy z dnia 

28.11.2013r. w sprawie zmian budżetu gminy na 2013r. Uchwała stanowi załącznik nr 6 do 

protokołu.

Ad. 14. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia wieloletniej 

prognozy finansowej na lata 2013-2026.
Pytań i uwag nie zgłoszono.

Radni podjęli (przy 14 głosach za) Uchwałę Nr XLIV/315/13 Rady Gminy Lichnowy z dnia 

28.11.2013r. w sprawie przyjęcia wieloletniej prognozy finansowej na lata 2013-2026.
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Uchwała stanowi załącznik nr 7 do protokołu.

Ad. 15. Wolne wnioski
Pan Józef Maciuński, Radny Gminy Lichnowy, powiedział, aby zaproponować Dyrektorowi 

ZDP w Malborku, aby jeszcze przed zimą coś zrobić z tym poboczem w Lisewie V.

Pan Dariusz Wereszko, Radny Gminy Lichnowy, poinformował, że Szkoła w Szymankowie

o zagłosowanie na szkołę.

Pani Kazimiera Szczuchniak, Radna Gminy Lichnowy, wniosła, aby zaprosić na kolejną 

sesję policjanta, ponieważ w miejscowości Lichnówki koło sklepu już od jakiegoś czasu leżą 

śmietniki, które ktoś poprzewracał.

Pan Jan Michalski, Wójt Gminy Lichnowy, powiedział, że to nic nie pomoże, ponieważ nie 

wiadomo kto to zrobił.

Ad. 16. Zamknięcie posiedzenia
W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady Gminy Lichnowy zamknął 

posiedzenie XLIV sesji zwyczajnej Rady Gminy Lichnowy dnia 28 listopada 2013 r.

Protokołowała: Przewodniczący

bierze udział w konkursie na facebooku pt. "Podziel się posiłkiem". W związku z tym poprosił

Rady Gminy:

Iwona Grobelska
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